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PMU - møde, den 31. marts 1992

NBG/ap
J.nr. 24.00.G01/1204

Samarbeide med erhvervsrådet. Forslag til erhvervsfremme.

Tidligere behandling: PMU - 10.12.91, sag nr. 95.

Gennem nogen tid har kommunen og Erhvervsrådet drøftet muligheden 
for et nærmere samarbejde om bl.a. en markedsføring af Frederiks
sund. Senest vedtog udvalget den 10.12.1992:

at udvalget principielt tilslutter sig forslaget om at 
fremme en aktiv markedsføring af Frederikssund, og

at det pålægges forvaltningen i samråd med formanden at 
undersøge, hvorledes dette kan finde sted i samarbejde med 
Frederikssund Erhvervsråd og de øvrige parter, som har sær
lige forudsætninger og interesser heri - herunder lokale 
virksomheder og investorer.

Som følge heraf afholdtes den 6.2.1992 et møde på teknisk forvalt
ning med deltagelse af de større ejere af erhvervsjorder i Frede
rikssund: DUMEX, STANCIÅ og KKS, Frederikssund Erhvervsråd samt 
udvalgets formand. De tre virksomheder gav på mødet udtryk for po
sitiv interesse for markedsføring af Frederikssund. Virksomhedernes 
forudsætninger og interesser for at medvirke hertil var dog for 
forskellige til, at der kunne opnås nogen aftale om et fælles ini
tiativ.

Sagen har herefter været drøftet mellem Erhvervsrådets formand og 
formanden for plan- og miljøudvalget. På baggrund af disse drøftel
ser skal det foreslås, at samarbejdet med private investorer om 
markedsføring af Frederikssund søges fremmet ved fastlæggelse af en 
økonomisk ramme herfor.

Indstilling:
Det indstilles,

at det af økonomiudvalget tidligere indstillede beløb på 
kr. 200.000,- til Erhvervsrådets drift frigives.

at det resterende beløb, kr. 200.000,- på konto 605-00-774-
01 "erhvervsrådet" frigives til økonomiudvalgets disposition 
for konkrete markedsføringsinitiativer, der udføres i sam
arbejde mellem Frederikssund kommune og/eller Erhvervsrådet, 
Turistforeningen, private investorer og andre.

at økonomiudvalget med dette beløb - eller dele heraf - 
kan yde tilskud til initiativer, som udvalget finder egnede 
for markedsføring af Frederikssund, idet tilskud kan gives 
til projekter, der medfinancieres fra anden side i forholdet
2 til 1.

PMU’s beslutning:

Sag nr.12 Sag nr.12
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PMU- fællesmøde for havneudvalg og plan-og miljøudvalg, 
den 31. marts 1992

Sag nr. 13 Sag nr. 13

NBG/OL/rk

J.nr. 01.11.01.G01/965

Oplæg til strategi for udviklingen i havneområdet.

Gennem nogen tid har forskellige udviklingsprojekter på havnen 
været drøftet i både plan- og miljøudvalget og havneudvalget. I 
denne forbindelse er teknisk forvaltning blevet pålagt at udarbejde 
et forslag til en udviklingsstrategi for havnen og havneområdet.

I samråd med formanden for plan- og miljøudvalget og formanden for 
havneudvalget har forvaltningen udarbejdet et udkast til 
"Strategi for udviklingen i havneområdet", dateret 26.3.1992 
med tilhørende bilag, som hermed fremsendes til behandling.

De to nævnte formænd har samtidigt vedtaget, at behandlingen af 
strategi-notatet skal ske på et fællesmøde for de to udvalg og med 
deltagelse af formanden for teknisk udvalg.

Indstillins;

Det indstilles,

at notatet "Strategi for udvikling i havneområdet" af 
26.3.1992 tiltrædes.

at det pålægges forvaltningen at optage forhandlinger med de 
under pkt III 2a nævnte grundejere (Hafnia, Højgaard og 
Schultz samt Lindhart) med henblik på at udarbejde forslag 
til, hvorledes udviklingsprojektet kan organiseres og gen
nemføres .

at udvalgets beslutning fremsendes til byrådets behandling.

PMU’s beslutning:
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PMU-møde, den 31. marts 1992

Sag nr. 14 Sag nr. 14

OL/rk

J.nr. 01.02.P16/60

Forslag til lokalplan nr. 60. Lokalplan og vejledning for udform
ning af skilte og facader i bymidten.

Formålet med udarbejdelse af lokalplan nr. 60 er at udvide og for
bedre grundlaget for at regulere udformning af skilte og facader i 
bymidten.

I lokalplan nr. 30 fra 1984 der er det nuværende administrations
grundlag, er det i § 7 stk. 1 fastsat, at skiltning og reklamering 
på strøgbebyggelsen i Havnegade, Østergade og Jernbanegade kun må 
finde sted med byrådets tilladelse i hvert enkelt tilfælde.

I kommuneplanen fra 1989 indgår det i kommuneplanens rammer for 
lokalplanlægning, at skiltning og reklamering kun må foregå efter 
retningslinier fastsat af byrådet.

Ejendomsudvalget lod derefter i 1989 udarbejde en vejledning for 
udformning af skilte og facader.

Det forslag til lokalplan nr. 60, der forelægges udvalget, udvider 
det område, hvor udvalget med hjemmel i en lokalplan kan regulere 
udformning og omfanget af skiltning og udformningen af facaderne.

Lokalplan nr. 60 er det juridiske dokument, der fastlægger, at in
denfor planens område skal udformning af facader og reklamering og 
skiltning ske i overensstemmelse med kommunernes vejledning for 
udformning af skilte og facader.

Denne konstruktion betyder, at kommunen i takt med de erfaringer, 
der indhentes, kan indarbejde disse i vejledningen for skilte og 
facader, uden at man behøver at ændre lokalplanen.

Forslag til, hvilke områder lokalplan nr. 60 skal omfatte og udkast 
til vejledning for udformning af skilte og facader var i forbindel
se med gågadeprojektet fremlagt offentligt fra den 3. februar til 
den 28. februar 1992.

Med dagsordenen udsendes:

. Forslag til lokalplan nr. 60 for skilte og facader 

. Vejledning for udformning af skilte og facader.

Indstilling.

Udvalget indstiller til byrådet , at forslag til lokalplan nr. 60 
og vejledning for skilte og facader fremlægges til offentlig høring 
i en periode på 8 uger ifølge § 24 i lov om planlægning.

PMU’s beslutning:



PMU-møde, den 31. marts 1992

OL/rk

J.nr. 04.08.G01

Ansøgning om udvidelse af tennisbaneanlæiget nå Kalvøen._

Tidligere sag nr. 68, den 5. september 1991

Folkeoplysningsudvalget fremsender den 7. februar 1992 en ansøgning 
fra tennisklubben om udvidelse af klubbens tennisanlæg på Kalvøen.

Folkeoplysningsudvalget behandlede ansøgningen den 3. februar 1992 
og vedtog at fremsende ansøgningen til plan- og miljøudvalget med 
anbefaling.

Tennisklubben søger om at få tilladelse til at udvide tennisanlæg
get med 1 bane og efterfølgende 2 ind på det areal, der anvendes 
til cirkusplads og p-plads for friluftscenen.

Plan- og miljøudvalget behandlede den 5. september 1991 en tilsva
rende ansøgning fra Fritidsnævnet.

Plan- og miljøudvalget meddelte fritidsnævnet, at udvalget ikke 
fandt, at planlægningen for Kalvøområdet var så afklaret, at man 
kunne tage stilling til den ønskede placering af en ny bane.

Indstilling:

Sag nr. 15 Sag nr. 15

Det indstilles, at det meddeles Tennisklubben og Folkeoplysningsud
valget, at udvalget fortsat ikke finder, at planlægningen for Kal
vøområdet er så afklaret, at man kan tage stilling til det ansøgte.

PMU’s beslutning:



PMU-møde, den 31. marts 1992

OL/rk

J.nr. 01.01.02.P17/1100

Regionplanlægning 1993. Debatoplæg "erhverv or  turisme".

Frederiksborg amt skal inden udgangen af 1993 færdiggøre en region
plan.

Debatoplægget markerer starten på arbejdet med "Regionplan 93".
Det fremgår af debatoplægget, at debatten ikke behøver at begrænse 
sig til de temaer, der er taget op i dette hæfte.

Indlæg, der skal indgå i det videre regionplanarbejde, skal indsen
des til amtet inden den 1. maj 1992.

Frederiksborg Amt har afholdt og afholder en række offentlige møder 
om debatoplægget. Den 4. marts 1992 afholdtes et møde i Frederiks
sund. Mødereferat vedlægges.

Forvaltningen har udarbejdet et forslag til Frederikssund kommunes 
bemærkninger af den 24. marts 1992.

Sag nr. 16 Sag nr. 16

Indstilling:

Det indstilles, at udvalget fremsender forslag til Frederikssund 
kommunes bemærkninger af den 24.marts 1992 til byrådet med udval
gets anbefaling.

PMU’s beslutning:
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UDSKRIFT AF BESLUTNINGSPROTOKOLLEN FOR PLAN- OG MILJØUDVALGET

PMU-møde, den 31. marts 1992

Sag nr. 17 Sag nr. 17

NBG/ap

Forvaltningen orienterer om forvaltningsafgørelser, lovgivning, betænknin
ger, forespørgsler m.v.

01. J.nr. B.15/91 (17)
Falkenborggård. Orientering om facader og friarealer. Kopi af breve 
til Kvickly vedr. brug af torveareal af 20.3.92 og til arkitektfir
maet vedr. manglende godkendelse af skilte opsat på Kvickly’s faca
der af 27.3.92 udleveret på mødet.

02. J.nr. B.239/91
Projekt for indretning af konfirmandstue i Græse Præstegård.
Der blev redegjort for sagen.

03. J.nr. B.201/91
UNIBANK - skitseprojekt.
JE oplyste, at sagen ikke bliver en byrådssag.

04. J.nr. 01.02.P15/1351
Forhandlinger med AMU og HTC.
Der har været afholdt møde med AMU og HTC hos Fioma i Kirkegade, da 
man overvejer at flytte flere aktiviteter til Frederikssund. Forslag 
om, at Frederikssund kommune står som lejer af Fioma og udlejer til 
de 2 institutioner.

05. J.nr. 03.02.P05
Redegørelse for kvoter 1992-1996 til støttet byggeri.
Taget til efterretning under punktet "formandsafgørelser".

06. J.nr. 01.02.P15/1392
Virksomhedsforespørgsel. Køb af erhvervsgrund på Ventevej 52.
(Ved siden af BST). Firmaet lægger vægt på præsentabel beliggenhed. 
Behandles af økonomiudvalget den 6.4.92, hvorefter kommunens tilbud 
fremsendes til Scancon i Allerød.

07. J.nr. 05.01.G01/1313 
Jernbanegade - Gågade.
Indkomne bemærkninger blev behandlet på teknisk udvalgs møde d.d. 
Belægningen justeres ind efter den kunstneriske udsmykning. Der 
lægges et spor til hjælp for blinde og svagtseende. Udstillingsbån
det udvides til 140 cm, og tagdryppet og fortov gøres mindre. Tra
fiks Prøveordning på 1 år for cykelkørsele i de tidligere morgenti
mer .

08. J.nr.05.01.G01/1353 
Udsmykningsudvalget.
Kunstværks-besigtigelsestur med museumsinspektør Laila Krogh som 
guide og med deltagelse af Handelsstandsforeningen (3 medlemmer), 
formændene for plan-og miljø, kultur og teknik, samt Mogens 
Højenvang og Niels Boje Groth.



Sag nr. 17, forts.

09.

10 .

11.

J.nr.00.13.PI7/1345
Arbejdsgruppe for markedsføring af de nordvestlige dele af Frede
riksborg amt.
I forbindelse med Niels Boje Groth's arbejde i arbejdsgruppen (er
hvervsfremmeaktiviteter) blev der orienteret om forslagsnotat til 
initiativ til "erhvervsservice i Frederikssund".

Diverse.
Miljøministeren har nedlagt Planstyrelsen pr. 1.1.1993

Forevisning af påtænkt "alle" (sigtelinje) fra rundkørslen mod Fre
derikssund kirke på kommunens grønne område. Skal behandles af Skole 
bestyrelsen for Falkenborgskolen.



Sag nr. 17, forts.

09.

10.

J.nr.00.13.PI7/1345
Arbejdsgruppe for markedsføring af de nordvestlige dele af Frede
riksborg amt.
I forbindelse med Niels Boje Groth’s arbejde i arbejdsgruppen (er
hvervsfremmeaktiviteter) blev der orienteret om forslagsnotat til 
initiativ til "erhvervsservice i Frederikssund".

Diverse.
Miljøministeren har nedlagt Planstyrelsen pr. 1.1.1993



PMU-møde, den 31. marts 1992

Sag nr. 18

Sager afgjort af formand og forvaltning.
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PMU-møde, den 31. marts 1992

Sag nr. 19 Sag nr. 19

Eventuelt.

a) Birgit Madsen foreslog anlæg af kommunal sti og vandløb på skole- og 
servicestien bag Jernbanegade. Forvaltningen blev opfordret til at 
se på forslaget samt at undersøge muligheden for cykelrute ad sko
lesti - servicesti - Tværstræde.

b) Johannes Errild orienterede fra møde med de "6 borgmester-kommuner", 
hvor der havde været interesse for at arbejde med 1 fælles egnsplan
lægning i området.



UDSKRIFT AF BESLUTNINGSPROTOKOLLEN FOR PLAN- OG MILJØUDVALGET

PMU - møde, den 31. marts 1992

Tillægsdagsorden

Sag nr.20 Sag nr.20

NBG/ap

J.nr. 01.09.G01/955

Ansøgning om overtagelse af entrepren.rrettighederne for kommunens arealer
i Frederikssund graveområde 4 fra______  . ___________ _ . ._ . matr.nr.
13 a Ude Sundby.

Ansøgningen omhandler området med "særlig værdifulde grusforekomster" samt 
det tilstødende areal med almindelige og ikke særlige værdifulde grusfore
komster, som af Frederiksborg Amt eventuelt måtte blive pålagt indvundet.

Formanden har den 30.3.1992 meddelt ' , at kommunen næppe agter at
give tilladelse til at grave på Frederikssunds jorder, men at der tages 
endelig stilling til sagen på plan-og miljøudvalgets møde den 31.3.1992.

Henstilles:

PMU’s beslutning:

Tilladelse kan ikke gives.


